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Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

A Házszabály 91 .§-a alapján kérdést kívánok benyújtani, dr. Kökény Mihály egészségügyi,
szociális és családügyi miniszterhez „Hogyan próbálja segíteni az egészségügyi tárca azon
iskolákat fenntartó kistelepülési önkormányzatokat, amelyek egy adminisztratív rendelkezés
kapcsán jelentős hátrányokat szenvednek el?" címmel .

K/8546 .

Tisztelt Miniszter Úr!

A nevelési-oktatási intézmények működési rendjéről szóló 11/1994 . (VI . 8 .) MKM rendelet 7 . sz .
melléklete határozza meg azokat a minimális eszközöket és felszereléseket, amelyekkel -
fenntartótól függetlenül - a nevelési-oktatási intézményeknek rendelkezniük kell .

E rendelet megszabja, többek között, hogy minden iskolának rendelkeznie kell 1 db orvosi
szobával. Ennek felszerelésére az iskola-egészségügyi ellátásról szóló 26/1997 . (IX . 3 .) sz . NM
rendelet előírásai irányadóak. E r endelet 1 . s z . melléklete t artalmazza a z i skolaorvosi e Ilátásra
létrehozott iskolaorvosi rendelő minimális alapfelszereltségének felsorolását, amely új beszerzés
esetén, - az iskolaorvosi rendelő kialakításával, az építési munkálatokat is bele számítva - a
legszerényebb becslések esetében is milliós tételt tesz ki .

A fent említett Művelődési és Közoktatási Miniszteri Rendelet 54 § (5) bekezdése meghatározza
az orvosi szoba létrehozásának határidejét is: kimondja ugyanis, hogy amennyiben a nevelési-
oktatási intézmény 1998 . szeptember 1 je előtt kezdte meg a működését, a jegyzékben - (7. sz .
melléklet a 11/1994 . (VI . 8 .) MKM rendelethez : jegyzék a nevelési-oktatási intézmények
kötelező (minimális) eszközeiről és felszereléseiről) - foglaltak alkalmazása 2003 . szeptember 1-
jétől kötelező . Időközben közoktatási törvény módosítása az Országos Közoktatási Értékelési és
Vizsgaközpont hatáskörébe utalta azt, hogy a fenntartó kérésére, legfeljebb 2008 . augusztus 31-i
dátumra módosíthatja a fenti határidőt .

Tisztelt Miniszter Úr!

A haladékkal az oktatási tárca problémát nem oldotta meg, csupán elodázta . Az iskolaorvosi
szobának a rendeletekben megfelelően történő kialakítása a kistelepülések anyagi erejét
figyelembe véve szinte megvalósíthatatlannak tűnik .

A kérdésre adott választ írásban kérem!



Két héttel ezelőtt levélben kerestem meg a Dél-Alföld Régiót alkotó 3 megye 2000 főnél kisebb
lakossal rendelkező településeinek polgármestereit, akik hozzám eljuttatott válaszaikban szinte
egységesen ugyanazt fogalmazták meg :

1 . Az érintett kistelepülések egyikének az iskolája sem rendelkezik iskolaorvosi rendelővel és
annak kialakítására belátható időn belül esélytelennek tűnik, éppen az önkormányzatok
alulfinanszírozottsága miatt .

2. A polgármesterek visszajelzéséből kiderül, hogy - a kistelepülési sajátosságoknak megfelelően
- a kicsi távolságoknak és a falumagba tömörült ellátások és szolgáltatásoknak köszönhetően
legtöbbször az iskolától 100-200 méteres távolságra megtalálható a község orvosi rendelője is,
amely el tudja látni az iskolaorvosi teendőket, eszközparkja és műszerezettsége, valamint
személyi ellátottsága meghaladja az iskolaorvosi rendelővel szemben támasztott
követelményeket .

3 . Szintén e polgármesteri visszajelzésekből derül ki, hogy a legfontosabbnak azt tartják, hogy az
általuk vezetett község fenn tudja tartani az iskoláját, az oda járó diákok pedig ne szenvedjenek
hátrányt más nagyobb és szerencsésebb településekre született társaiknál . Ehhez pedig
elengedhetetlenül szükséges például egy jól felszerelt szertár, nyelvi és számítástechnikai labor .

Tisztelt Miniszter úr!

A probléma csak a Dél-alföld Régió megyéiben kb. 150 kistelepülési érint . Úgy gondolom tehát,
hogy szükséges a probléma minél megnyugtatóbb kezelése .

Kérdezem tehát, hogy tervezi-e az egészségügyi tárca a fent említett 26/1997 . (IX . 3.) sz . NM
rendelet felülvizsgálatát? Indokoltnak látja-e az egészségügyi tárca az orvosi szoba létrehozását
azokon a településeken, ahol mindössze néhány száz méter a távolság az iskola és az orvosi
rendelő között?

Ha mindenképpen szükséges az iskolaorvosi szoba kialakítása, akkor ehetőség van-e arra, hogy
azok a kistelepüléseknek, ahol néhány száz méter a távolság az iskola és az orvosi rendelő között,
könnyítést kapjanak a rendeletben meghatározott felszereltséget illetően?

Lehetséges-e olyan szabályozás, amely a fentiektől eltérő, esetleg sokkal egyszerűbb
felszereltséget ír elő az iskolaorvosi szobák kapcsán bizonyos tanulói létszám, vagy települési
méret alatt?

Kérem, válaszával segítse a kistelepülések érdekében végzett munkámat!

Budapest, 2004 . február 4 .

Tisztelettel :

Nógradi Zoltán
Fidesz- Magyar Polgári Szövetség
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